
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2007-12-13, § 34 

 

 Tid: 13 december 2007 kl 17.00 –17.15  

   

 Plats: Bråvallasalen, Stadshuset 

   

 Justerat: 21 december 2007 

  

 

 

Joakim Larsson Mirja Räihä Järvinen 

  

 

Närvarande:  

 
Ledamöter 

 Joakim Larsson (m), ordförande  

Mirja Räihä Järvinen (s), vice ordförande  

 

Jan Tigerström (m)  

Kerstin Gustavsson (m)  

Helena Bonnier (m)  

Sören Swärd (m)  

Gulan Avci (fp)  

Mustafa Tümtürk (s)  

Karin Wanngård (s)  

Jari Visshed (s)   

Emilia Hagberg (mp)  

 
Ersättare 

 Göran Kindvall (m) tjänstgörande 

Anders Alvebäck (m)  

Per Hallberg (m)  

Claes Fleming (fp)  

Christer Mellstrand (c)  

Kenneth Nilsson (s)  

Margareta Malm (s)  

Bo Holmberg (s)  

Lotten von Hoffsten (v) tjänstgörande 

Torkel Tigerschiöld (mp)  

 
Tjänstemän 

 Exploateringsdirektör Krister Schultz och nämndsekreteraren Åse Geschwind. 

Vidare tjänstemännen vid kontoret Stefan Eriksson, Lars Fränne, Ann-Charlotte 

Nilsson, Gunnar Jensen, Eva Olsson och Åsa Wigfeldt samt borgarrådssekreteraren 

från roteln Thomas Andersson. 

 



  

Ordföranden Joakim Larsson (m) hälsade nya ledamoten Karin Wanngård (s) 

välkommen till exploateringsnämnden. 

 

 
 § 34 

Utfyllnad av Värtapiren. Inriktningsbeslut 

Dnr E2007-510-00943 

Bordlagt den 15 november 2007 nr 13 

Protokollsutdrag 

 

Exploateringskontoret samt Stockholms Hamn AB hade den 13 november 2007 

avgivit gemensamt tjänsteutlåtande i rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I 

tjänsteutlåtandet föreslogs – vad avser exploateringsnämnden - enligt följande: 

 

 Exploateringsnämnden godkänner för sin del fortsatt utredning av 

 förutsättningarna för exploatering och utveckling inom kvarteret Valparaiso m.m. 

 samt föreslår att kommunfullmäktige godkänner projektet och ger 

 nämnden, genom exploateringskontoret, i uppdrag att fortsätta utredningarna. 

 

Yrkanden 

Bifall yrkades till kontorets förslag. 

 

Tjänstgörande ersättaren Lotten von Hofsten (v) yrkade bifall till förslag som 

redovisas i bilaga T1. 

 

Ledamoten Emilia Hagberg (mp) yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga T2. 

 

Beslut 

Exploateringsnämnden beslöt, efter propositioner på framställda yrkanden, enligt 

kontorets förslag:  

 

 Exploateringsnämnden godkänner för sin del fortsatt utredning av 

 förutsättningarna för exploatering och utveckling inom kvarteret Valparaiso m.m. 

 samt föreslår att kommunfullmäktige godkänner projektet och ger 

 nämnden, genom exploateringskontoret, i uppdrag att fortsätta utredningarna. 

 

Reservationer 

Mot beslutet reserverade sig tjänstgörande ersättaren Lotten von Hofsten (v) med 

hänvisning till sitt yrkande i bilaga T1. 

 

Mot beslutet reserverade sig ledamoten Emilia Hagberg (mp) med hänvisning till sitt 

yrkande i bilagaT2. 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaryttrande gavs av ersättaren Torkel Tigerschiöld (mp) enligt bilaga T2. 

 

 

    Vid protokollet 

    Åse Geschwind 

 

Rätt utdraget intygar: 



  

    Tillhör § 34, bilaga T1 

 

 

    Exploateringsnämnden 

2007-12-13 

 

    Tillhör ärende 34 

 

    Utfyllnad av Värtapiren.  

    Inriktningsbeslut 

 

    Lotten von Hofsten (v) 

 

 

 

 

Förslag till beslut 

 

Exploateringsnämnden beslutar 

 

att  i första hand återremittera förslaget, 

 

att  därutöver anföra följande:  

 

Värtapiren ska fyllas ut och så att säga förflyttas längre ut i vattnet. Att på detta sätt 

inkräkta på vattenytan är tveksamt. Syftet är att bygga ut hamnen. En utbyggnad som är 

en möjlighet för sjöfarten och som med stor sannolikhet också är nödvändig om 

Stockholm ska överleva som en hamnstad av betydelse. 

 

Samtidigt frilägger man yta intill Siljaterminalen för kommersiell bebyggelse, och detta 

i sin tur kommer sannolikt att frigöra andra ytor, ytor som man med stor sannolikhet 

kommer att bygga bostäder på. 

 

Miljömässigt kan man hävda att en utbyggnad är nödvändig, eftersom godstransporter 

till sjöss är bättre för miljön än godstransporter per långtradare och en utbyggnad är ett 

sätt att styra om gods. Samtidigt ska man vara medveten om att en utbyggnad innebär 

en exploatering av vattenytan och av stranden och också en påverkan på vattenmiljön i 

Östersjön. 

 

Ekonomiskt kan man konstatera att bygget av bostäder kommer att ge staden inkomster 

som  

kan göra utbyggnaden av piren ekonomiskt realistisk, å andra sidan kan hamnens 

fortlevnad  

hotas av bostäder i pirens närhet eftersom en hamn bullrar och låter. Det är inte omöjligt 

att  

man, om man bygger bostäder där, tvingas till restriktioner vad gäller öppethållande och 

annat  

som i sin tur kan innebära att hamnen inte överlever. 



  

 

Hela området kommer att expandera och exploateras, på gott och ont och det är inte helt 

lätt  

att förutsäga vilka konsekvenserna kommer att bli, vare sig för miljön, sjöfarten eller 

ekonomin, men det är lätt att konstatera att det är en jätteinvestering och att projektet är 

ekonomiskt riskabelt och svårförutsägbart.  

 

Om ärendet går vidare vill vi påpeka att det är av stor betydelse att spårkapaciteten till 

och från piren bevaras och att behovet av bra och bekväm kollektivtrafik för Siljas 

passagerare  

tillgodoses. Det är därför oroande att dessa aspekter över huvud taget inte finns med i 

planerna  

och Vänsterpartiet anser att spårkapaciteten och kollektivtrafikförsörjningen måste 

belysas  

bättre innan beslut tas. 

 

Vänsterpartiet efterlyser en djupare analys av hela projektet innan beslutet tas. Det är 

oansvarigt – inte minst ekonomiskt – att gå vidare med ärendet utan ytterligare 

utredning. Vi vill därför i första hans återremitera ärendet, Om återremissyrkandet 

avslås yrkar vi istället avslag. 

 

Vänsterpartiet beklagar att ärendet inte varit på remiss hos stadsdelsnämnden. 

 

 



  

Tillhör § 34, bilaga T2 

 

 

Exploateringsnämnden  

2007-12-13 

 

Tillhör ärende 34 

 

Utfyllnad Värtapiren 

 

Emilia Hagberg (mp) 

Torkel Tigerschiöld (mp) 

 

 

 

 

Förslag till beslut 

 

Exploateringsnämnden beslutar 

 

att  delvis bifalla kontorets förslag, 

 

att  därutöver anföra följande: 

 

Pirernas storlek och nya utformning måste ta sin utgångspunkt i Stockholms 

byggnadsordning och vattenrummet som en viktig del av stockholms karaktär, så att 

vattenspegeln värnas. Det är viktigt att utvecklingen sker i samråd med Lidingö så att 

utvecklingen på de båda sidorna hänger samman. Hamnen måste även fortsättningsvis 

vara försörjd med spår och kollektivtrafiken måste byggas ut, vilket blir ännu viktigare 

när hamnen blir mer passagerarbetonad.  

 

Transporter ska huvudsakligen göras med båt under byggtiden för att minska 

miljöpåverkan. 

 

 

 


